
   
 

Side 1 

 

25. juli 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad vil de økonomiske og administrative konsekvenser være for det offentlige, hvis det 

besluttes at oprette brugerråd i alle sundhedscentrene og regionerne med henblik på at øge 

dialogen mellem fagfolk og borgerne for at fremme tillid og gensidig respekt mellem borgerne og 

sundhedsvæsenet? 

 

2. Hvad vil de økonomiske og administrative konsekvenser være for det private erhvervsliv, hvis det 

besluttes at oprette brugerråd i alle sundhedscentrene og regionerne med henblik på at øge 

dialogen mellem fagfolk og borgerne for at fremme tillid og gensidig respekt mellem borgerne og 

sundhedsvæsenet? 

 

3. Hvad vil de økonomiske og administrative konsekvenser være for borgerne, hvis det besluttes at 

oprette brugerråd i alle sundhedscentrene og regionerne med henblik på at øge dialogen mellem 

fagfolk og borgerne for at fremme tillid og gensidig respekt mellem borgerne og 

sundhedsvæsenet? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne) 

 

Begrundelse 
På de sociale medier ses det ofte, at borgere kommer med kritik af Sundhedsvæsenet. Det tyder på, at der 
mangler en funktion, hvor Sundhedsvæsenet og borgerne kan komme i dialog.  
 
Jeg mener derfor, at det vil være en god idé med brugerråd i Sundhedsvæsenet, og det er min hensigt at 
komme med et forslag herom på EM 2022. 
 
Svarene på ovenstående spørgsmål skal bruges i den sammenhæng. 
 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 


